
Referat Interessegruppen Forskning og Dokumentation 8. møde den 
8.11.2012 kl.10.00 – 15.00 i Århus 
 

Tilstede: Knud Ramian, Ruth Thygesen, Mette Dubert, Lisbeth Andreasen og Lea Pedersen 

 

Emne Indhold OBS/ Aftaler 
Velkommen og Siden sidst Valg af referent 

 
Kaffe og Rundstykker 
 
Rammer for siden sidst runden defineres 
 

Lea Bliver referent. Dermed foregår næste 
møde også i Bramming den 7.2.2013 
på Grønningen 2. 
 
Vi får hver især tre minutter til at fortælle, 
hvad vi har været optaget af siden sidst. 

Siden Sidst Mette: 
Mette har været på kursus med 15 andre 
medarbejdere fra Svendborg kommune. 
Kurset omhandlede evaluering. 
Det fremtidige indsatsområde i Svendborg 
kommune vil være måling af 
kvalitetsarbejde ud fra et 
borgerperspektiv – kan vi måle fra et 
borgerperspektiv? 

 

 Ruth: 
Ruth er optaget af årsværk. Hun har travlt 
– meget travlt! Der kommer ny ledelse og 
Ruth vil igen ansøge om at kunne deltage 
i gruppen. Ruth har anvendt Research 
Light metoden til at evaluere et 
uddannelsesforløb. 
 

 

 Knud:  
Knud er optaget af, at hans kone nu vil 
holde op med at arbejde. Knuds nye bog 
om casestudier sælger godt – 200 i løbet 

 



af den første halvanden måned. Ellers 
lever Knud af det han ikke har nået 
endnu! Han er optaget om ledere giver 
nok plads til lokalundersøgelser ellers kan 
vi holde nok så mange kurser. Knud vil 
gerne lave et netværk af ledere der 
undersøger og bidrager til viden on en 
strategi om hvilke spørgsmål ledere skal 
tænke, hvilke beslutninger skal tages i 
forhold til forskning lokalt – hvordan bliver 
der plads til resultatdokumentation og får 
vi lært af dem?? 

 Lea: 
Lea er optaget af Bosted, 
Resultatdokumentation, Masterplan i 
Esbjerg kommune, netværksfamilier til 
Psykisk sårbare og ligeså det at forstå 
teenagebørn. Optaget af, at se det lyse i 
en ellers mørk vintertid. 
 

 

Optagelse af nye medlemmer Knud har sendt datoer ud til Gruppen med 
Doodle får at få fastlagt de fire møder for 
næste år. 
 
Vi stiller spørgsmålet ” Hvor mange kan vi 
tage ind?” 

Vi beslutter ikke at sætte en begrænsning 
på antallet af medlemmer men diskuterer 
i stedet arbejdsstrategier. Vi vil gerne 
have motiverede medlemmer som 
kommer som repræsentant for en 
arbejdsplads. Dermed udelukkes det også, 
at man kan deltage i gruppen som en 
interesseret enkelperson. 
Gruppen vil fungere som en slags sparring 
og supervisionsgruppe i forhold til 
forskning og dokumentation samt 
Recovery. Vi vil sparre hinanden på lokale 
projekter. 
Man skal deltage i konferencen i vejle hvis 
man vil deltage i gruppen. 
Knud sender en skrivelse ud til 
interesserede med de præmisser man 
deltager i gruppen på. Denne skal man 
underskrive og sende tilbage inden den 



15.12.2012. 
Forberedelse af Kenderseminar Økonomi 

 
 
 
 
Formidling af materialet 
 
 
 
 
 
Overblik over projektet 
 
 
 
 
Indbydelse til interesserede 
 
Organisering af seminariet 
 
 
 
 
 
 
 

Lea og kollega er ved at udfærdige 
ansøgning til trygfonden som skal 
finansiere kenderseminariet. Ansøgning 
skal også sendes til selskabet. Vi søger til 
50 alt inklusiv. 
Materialet vil blive offentlig tilgængelig og 
anbefalingerne vil blive formidlet 
hovedsaglig gennem selskabet. Vi vil 
prøve at få ambassadører på frivillig basis 
der vil tage ud og formidle resultatet af 
seminariet. 
Lea og Mette udarbejder en milepæls – og 
tidsskema som er færdig senest i 
slutningen af nov. Måned 
 
Mette udfærdiger en indbydelse. 
 
Vi skal have studerende og andre 
hjælpere til at være ordstyrer, note tagere 
og observanter af processen. Vi skal 
bruge to til at styre seminariet 
 
Vi bruger mødet i februar hvis der skal 
udtænkes nødplaner og alternative forslag 
skal iværksættes. Lisbeth undersøger om 
der kunne være alternative gratis lokaler 
til formålet. 

Lisbeth Ørtenblad fra Folkesundhed 
og Kvalitetsudvikling fortæller om, 
hvordan Recovery processer og 
dokumentation er tænkt 
sammen/ikke sammen i projektet 
omkring medicinpædagogik 

Fagligt indspark og inspiration  

Facebook? Selskabet er på Facebook skal vi som 
interesse gruppe også det? 

Vi aftaler, at Knud kontakter Mogens Sider 
for at høre om vi kunne blive en 
undergruppe. Der vil vi reklamere for 
vores gruppe og arbejde. 

Evaluering af mødet Dejligt med et fagligt indspark, vi har Vi beslutter, at holde fast i de tre minutter 



været aktive, mødet blev styret godt og 
stramt og det virkede godt med de tre 
minutter i siden sidst runden 

i møderne fremover. 

 


